
KOHTLA-JÄRVE  KESKLINNA PÕHIKOOLI HOOLEKOGU KOOSOLEKU  

PROTOKOLL nr 24 

 

 

Toimumise aeg: 21.03.2024 kell 18.00-19.30,  

Toimumise koht: Kohtla-Järve Kesklinna Põhikool 

Juhatasid: Julia Kalamajeva, Jelena Sitnikova 

Protokollis:  Olga Golovatšjova 

 

Võtsid osa: Jelena Sitnikova, Olga Golovatšjova, Olga Lukk, Tatjana Kapralova, Georgi 

Bõstrov, Jelena Dudar, Julia Kolhonen, Alisa Linter (osales elektrooniliselt), Anastassia 

Zahhartšenko, Sergei Lopin,Sergei Jegorovtsev. 

Puudusid:  Galina Šprõgova, Julia Pogosjan.  

Kutsutud: Julia Kalamajeva (koolijuht) , Aleksandr Apolinsky (LV hariduse peaspetsialist). 

 

Päevakord:  

1. Ettepaneku tegemine Linnavolikogule loa andmise kohta vene keele õppekeelena 

kasutamisest  üksikutes klassides.   

      2. Linna koolivõrgu reform: Slaavi ja Kesklinna Põhikooli liitmine 

      3. Hoolekogu tegevuskava kinnitamine 

      4. Hoolekogu aseesimehe valimine. 

     5. Arvamuse andmine kooli õppekava kohta.  

                   

Päevakorraga oldi nõus ja see kinnitati ühehäälselt.   

 

1.Ettepaneku tegemine Kohtla-Järve Linnavolikogule loa andmise kohta vene keele 

õppekeelena kasutamisest  üksikutes klassides.   

 

Päevakorra esimese punkti kandis ette: Jelena Sitnikova  

 

Ettekande pidepunktid: Eelmisel nädalal saatsin kõigile hoolekogu liikmetele laiali kirja, kus 

palusin avaldada oma arvamus järgmises küsimuses: osalise venekeelse õppe säilitamine 2.,3. 

ja 5.-9.klassis. 

 

Ettepaneku tegemisel lähtume järgmistest kaalutustest:  

 

1. Õppekeele osas tuleb arvestada lastevanemate soovi jätkata mõnedes klassides ja ainetes 

venekeelset õpet, mida on väljendatud nii lastevanemate üldkoosolekutel kui ka hoolekogude 

koosolekutel (kooli õppekava arutamisel). 



2. Põhikooli- ja gümnaasiumiseaduse § 21 lõike 2 ning §   10015 lõike 1 järgi võib kooli 

hoolekogu ettepanekul ja linnavolikogu otsuse alusel olla muu keel õppekeeleks eesti keele 

asemel põhikooli üksikutes klassides.  Seega näeb PGS ette võimaluse kasutada õppekeelena 

ka teisi keeli eesti keele kõrval. Kohtla-Järve Linnavolikogu poolt 3.mai 2022.a määrusega nr 

5 kinnitatud kehtiva kooli põhimääruse § 9 järgi on kooli õppekeeleks vene keel: “Koolis 

toimub õppetöö vene keeles. Eesti keele õpe on alates 1. klassist kohustuslik. Mõnedes 

õppeainetes toimub eestikeelne õpe alates 1. klassist.” 
 

3. Kool tegeleb süstemaatiliselt eesti keele oskuse arendamisega.  Selleks, et parandada eesti 

keele oskust ja tagada sujuvat ülemenekut, osa õppeaineid õpetatakse eesti keeles, suurendades 

järk-järgult eesti keeles õpetatavate ainete mahtu.   

Säilitame vene keele õppekeelena vastavalt kehtivale õppekavale, kuid anname lastele 

võimaluse osaleda vähemalt 57% ulatuses aineõppest eesti keeles 2. ja 3. klassides  ja vähemalt 

38%  5.-9.klassides. See lähenemine võimaldab sujuvat üleminekut eestikeelsele õppele, samal 

ajal säilitades venekeelse õppe traditsiooni. 

 

Hoolekogu otsustas: 

 

1.1. Teha Kohtla-Järve Linnavolikogule ettepanek lubada kasutada 2024/2025. õ.a. Kohtla-

Järve Kesklinna Põhikooli  2., 3. ja 5.–9.klassides  õppekeeleks osaliselt vene keel.  

 

Poolt: 11, Vastu: 0, Erapooletuid: 0. 

 

 

2. Linna koolivõrgu reform: Slaavi ja Kesklinna Põhikooli liitmine.  

 

Päevakorra 2. punkti kandis ette Kohtla-Järve Linnavalitsuse hariduse peaspetsialist 

Aleksandr Apolinsky.  

 

Ettekande pidepunktid:  

Eelmisel aastal Linnavolikogu määrusega võeti vastu Kohtla-Järve Haridusstrateegia, mis 

kestab aastani 2035. Vastavalt sellele seoses õpilaste arvu vähenemisega mõlemas linnaosas 

tekkib vajadus koolivõrgu reformi järele. Nimelt, Järve linnaosas toimub Järve linnaosa 

koolivõrgu ümberorganiseerimine (uue põhikooli loomine Kesklinna Põhikooli ja Slaavi 

Põhikooli asemel). Samas ehitab HTM riigi pidamisel oleva Järve Kooli jaoks uus hoone - 2 

paralleeliga igas klassis. Linn on valmis tegema riigile ettepaneku ning anda valida uue 

koolihoone jaoks  2 maa-ala vahel – aadressil Järveküla tee 39 ja Katse 2. Aastaks 2035 on riik 

planeerinud üle anda Järve Kooli pidamise tagasi linnale.  

Vastavalt esialgsele plaanile alates 1.09.2024.a lõpetab Slaavi Põhikool tegevuse ning seda 

liidetakse Kesklinna Põhikooliga. Tuleb uue nimega uus õppeasutus. Uus kool hakkab 

tegutsema 2 õppehoones – Pärna 49 ja Pärna 20. 

Ahtme linnaosas reformitakse koolivõrku alljärgnevalt: 3 põhikooli ühendatakse 1 

õppeasutuseks ning praeguse Maleva põhikooli maa-alal on plaanis ehitada uus koolihoone 

(HTMi kaasfinantseerimisega, EU fondidest eraldatakse ca 30 mln kahe koolihoone – Järve ja 

Ahtme linnaosa kooli ehitamiseks). Hetkel käivad läbirääkimised HTMiga koolivõrgu 

ümberkorraldamise osas. 

Arvestades linna laste sündivuse langust - 2023.a sündis 184 last, neist 89 Järve linnaosas ja 81 

Ahtmes, ülejäänud väikestes linnosades, seitsme aasta pärast läheb 1.klassi Järve linnaosa 

koolidesse ca 105-110 last (sh teisest KOVidest, uustuijad jne). Seega piisab linnas 2 koolist – 



Järve Koolist  ja veel ühest koolist. Hetkel käivad läbirääkimised koolijuhtidega koolivõrgu 

ümberkorraldamise osas alates 1.septembrist 2024. Slaavi Põhikooli koolijuhi koondatakse, 

ülejäänud töötajad jätkavad töötamist uue kooli koosseisus, v.a. need, kes ei vasta 

keelenõuetele. 

 

Järgnes arutelu ja küsimustele vastamine. Küsimused esitasid ja kommenteerisid: Julia 

Kalamajeva, Olga Golovatšjova, Jelena Sitnikova, Anastassia Zahhartšenko, Olga Lukk, 

Tatjana Kapralova, Jelena Dudar, Julia Kolhonen. 

 

Sõnavõtud:  

Julia Kalamajeva: Ees seisab väga pingeline periood, 2024.a on ülemineku aasta, kui koolid 

lähevad üle eestikeelsele aineõppele. Meil on 1. ja 4.klassi jaoks õpetajad leitud, aga on vaja 

leida meie kooli veel 20 õpetajat, kes vastaksid keelenõuetele. Kooli liitmisega on vaja tegeleda 

mitte paar kuud enne õppeaasta lõppu, vaid sellele peab eelneva põhjalik ettevalmistus ja 

läbimõeldud tegevuskava. 

Teine teema  – kuidas jaotatakse koolijuhi vastutust ja aega kahe maja vahel? Ning kui igas 

koolis on oma majandusjuhataja, sekretär, IT juht jm töötajad, kas nad tõesti kõik jäävad tööle 

ja kedagi ei koondata?  

 

Olga Golovatšjova: Minule jäi ebaselgeks, miks peame seda läbi tegema just sellel aastal? 

Peale inimressurssi leidmist, ülesannete ümberjaotamist kahe kooli liitmine eeldab ka uue 

dokumentatsiooni loomist – koolil peab olema uuendatud arengukava, põhimäärus, õppekava 

jne. See on aega – ja inimressurssinõudev protsess. Võiks koolidele anda veel 1 aasta, et uusi 

õpetajaid leida ja alustada üleminekuga.  

Teine küsimus: milleks on vaja ümbernimetada kooli?  

 

Anastassia Zahhartšenko: kooli nimetuse muutmine tähendab kooli sümboolika muutmist ja 

nimetuse muutmist kõikides registrites. See nõuab aega ja ka rahalist ressurssi.  

 

Jelena Sitnikova: juhina oli minu jaoks omal ajal  väga keeruline liita kollektiivi ja kuulus terve 

aasta selleks, et inimesed võtaksid mind kui juhi vastu, ma ei kujuta ette, miks peab nii 

kiirustama. 

Andsin oma lapse Kesklinna kooli, sest usun, et Julia Kalamajeva on hea koolijuht ja pädev 

õpetaja ning ei saa aru, mis on 2 kooli liitmise mõte.  

 

J.Dudar: Kuidas jaotatakse õpilasi ja õpetajaid kahe kooli vahel? Kas on olemas mingi 

konkreetne plaan?   

 

Olga Lukk: Õpilaste üldarv väheneb. Kuid HEV õpilaste arv kasvab pidevalt, seega 

klassiruumide nõudlus jääb ning rääkida sellest, et varsti piisab ühest koolihoonest ei ole mõtet. 

Kas keegi on teinud sellise ümberkorraldamise  mõju analüüsi?  

 

Tatjana Kapralova: Mina sain aru, et koondatakse ainult 1 direktorit, kõik muud töötajad 

jäävad. Mis mõtet on siis sellisel ümberkorraldusel?   

 

Hoolekogu otsustas:  

 

2.1. Kuna hoolekogu liikmed ei saanud ühtegi  konkreetset vastust  oma küsimustele  ja ei olnud 

esitatud mingit konkreetset tegevuskava ega mõjuanalüüsi, tundub antud ümberkorraldamine 



üsna tõtlik ja läbimõeldamatu. Hoolekogu arvab, et taolise ümberkorralduse tegemiseks on vaja 

anda mõlemale koolile veel 1 aasta ning teostada 2 kooli liitmist alates 1.septembrist 2025.a  

 

Poolt:  11, vastu: 0, erapooletuid: 0.  

 

3. Hoolekogu tegevuskava kinnitamine. Päevakorra 3.punkti kandis ette Jelena Sitnikova. 

 

Sõnavõtt: Peame kinnitama tegevuskava selleks aastaks, selle kohta olid  saadetud vastavad 

kirjad ja tehtud ettepanekute põhjal oli koostatud tegevuskava eelnõu, mis oli ka saadetud Teile 

tutvumiseks ja ettepanekute tegemiseks. Kas on veel ettepanekuid?  

 

Ettepanekuid ei olnud. 

 

 

Hoolekogu otsustas: 

 

3.1.Kinnitada hoolekogu tegevuskava selleks aastaks alljärgnevalt: 

Kuu  Tegevus  

Märts-aprill 2024 

1.Tegevuskava kinnitamine.  

2.Koolivõrgu ümberkorraldamine: Kesklinna ja Slaavi Põhikooli liitmine  

3.Ettepaneku tegemine Linnavolikogule õppekeele kohta 2.,3. Ja 5.-

9.klassides.  

Mai-juuni 2024 

1.Lõpueksamite valik 9.klassis. 

Lõpetajate esialgsed sisseastumise plaanid – küsitluse tulemused.  

2. Kooli eelarvega tutvumine.  

3. Üleminekust eestikeelsele aineõppele – kooli valmidus ja väljakutsed. 

4.Õpilaste ja lastevanemate rahulolu küsitluse korraldamine ja 

läbiviimine.  

5. Kooli spordisaali renoveerimisega seotud küsimused. 

6. Avatud uste päeva koraldamine. 

7. Uuendatud kooli dokumentatsiooni kohta arvamuse andmine (õppekava, 

põhimäärus, kodukord) 

August 2024 

1. Uuendatud kooli dokumentatsiooni kohta arvamuse andmine  

2. 2023/2024. õppeaasta õppeedukuse analüüs: tasemetööde, 

lõpueksamite tulemused, aineolümpiaadid, aastahinded ja õpijõudlus.  

3. Kooli valmidus uueks õppeaastaks: materiaalne baas, kaadrid, 

vajadusel ettepanekute tegemine.  

September- 

oktoober 2024  

1.  Kooli spordisaali renoveerimine.  

2. „Tagasi kooli“ nädal – kutsesuunitlusalase ürituse korraldamine, 

kaasates kooli lapsevanemaid ja vilistlasi.    



November-

detsember 2024 

1.2023.a. hoolekogu tegevuse analüüs. Hoolekogu tööplaani 2024 

koostamine.  

   

Jooksvalt:  

   

1.Lastevanemate informeerimine ja kaasamine kooli arendustegevusse.  

2.Lastevanemate saabunud pöördumiste lahendamine koostöös koolijuhi

ga.   

3.Klasside täituvuse jälgimine, 

vajaduse korral nõusoleku andmine suurendada erandjuhul õpilaste arv

u klassis. 

4.Panustamine erinevate kooli tegevust reguleerivate dokumentide välja  

töötamisse ja arvamuse andmine dokumentide kohta.  

Poolt: 11, Vastu: 0, Erapooletuid: 0. 

 

4. Hoolekogu aseesimehe valimine. Päevakorra neljanda  punkti kandis ette hoolekogu 

esimees Jelena Sitnikova 

 

Ettekande pidepunktid:  

Vastavalt Kohtla-Järve Linnavolikogu 30.01.2013.a määrusele nr 156 „Kohtla-Järve linna 

munitsipaalkoolide hoolekogu moodustamise kord ja töökord“ hoolekogu peab valima 

aseesimehe. Hoolekogu aseesimeheks seati üles Sergei Lopini kandidatuur.  

 

Sergei Lopin andis oma nõusoleku. Teisi kandidaate ei olnud. 

 

Hoolekogu otsustas: 

 

4.1 Valida hoolekogu aseesimeheks Sergei Lopin. 

 

Poolt: 11, Vastu: 0, Erapooletuid: 0. 

 

5. Arvamuse andmine kooli õppekava kohta. Päevakorra viienda punkti kandis ette direktor 

Julia Kalamajeva. Tema esitas õppekavas tehtud muudatused, enamik muudatusi oli tehtud 

LÕK-õppekava ainekavades  ja põhikooli ainekavade osas, võttes arvesse ekspertide 

ettepanekuid. 

 

Hoolekogu otsustas ühehäälselt:  

5.1. Heaks kiita uuendatud kooli õppekava. 

 

Esimehe ettepanek: järgmise korralise koosoleku ajaks määrata 28.mai 2024.a kell 18.00.  

Ettepanekuga oldi ühehäälselt nõus.  

 

Hoolekogu esimees:                                             Hoolekogu sekretär: 

 

/allkirjastatud digitaalselt/                                 /allkirjastatud digitaalselt/ 

 

Jelena Sitnikova                                                    Olga Golovatšjova   


